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GYENESEI: MEGVAN A FEDEZET AZ ÁLLAMI TÁMOGATÁSRA 

Szeged az élen jár 
a panelprogramban 
H á r o m é v e n belül k o r s z e r ű s í t i k a h a -
zai panel lakások fe lét . A l e g t ö b b p á -
lyázatta l Szeged v e z e t a v á r o s o k 
r a n g s o r á b a n : m i n d e n h e t e d i k o t t -
h o n itt ú j u l m e g - m o n d t a t e g n a p 
Gyenesei Is tván ö n k o r m á n y z a t i m i -
niszter Szegeden. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
- Megvan a fedezet a panelfelújítások 
folytatására, az idei költségvetésből 10 
milliárd forint költhető el erre a célra. 
Az állam további 1,5 milliárd forinttal 
támogatja az ökoprogramot és a gyűj-
tőkémények rekonstrukcióját - mond-
ta Gyenesei István önkormányzati mi-
niszter tegnapi szegedi sajtótájékozta-
tóján. Az önkormányzat által támoga-
tott idei pályázatokat a városnak 
szeptember végéig kell továbbítania a 
szaktárcához. 2011-ig évente 40-50 
ezer otthon újulhat meg, ezzel a 820 
ezer hazai iparosított technológiával 
épült lakás fele korszerűsödik. Az 

energiamegtakarítás évente 11,5 milli-
árd forint, amivel a családok akár 60 
ezer forintot is megspórolhatnak. 

Szeged vállalja a hazai nagyváro-
sok közül a legnagyobb panelprogra-
mot - minden hetedik sikeres pályázó 
szegedi. Pécs és Székesfehérvár dobo-
gós még, Debrecenben a szegedi szá-
mok fele sem teljesül - tudtuk meg az 
önkormányzati minisztertől. Botka 
László polgármester elmondta: 2002 
óta - ideértve az idei pályázókat - kö-
zel 18,5 ezer lakás vesz részt a panel-
programban. Ez azt jelenti, hogy a 
szegedi panel- és téglablokkos ottho-
nok értéke 17,5 milliárd forinttal gya-
rapszik. 

Gyenesei István délután a 
Maty-éren folytatta programját; talál-
kozott Janics Natasa és Vajda Attila 
olimpiai bajnokokkal, valamint tájé-
kozódott az evezőspálya rekonstruk-
ciójáról. (A miniszterrel készült inter-
jút sportoldalunkon olvashatják.) 

A FÉRFI KORÁBBAN KÍSÉRELT MÁR MEG ÖNGYILKOSSÁGOT 

Vizsgálják a halál okát 
Közigazgatási eljárás keretében v izsgál ja a szentesi r e n d ő r s é g a n n a k a f é r f i -
nak a halálát , a k i n e k a holttestét h é t f ő n találták m e g a Kurcában. A 48 éves 
f é r f i a közel i o t t h o n lakója v o l t , és k o r á b b a n kísérelt már m e g ö n g y i l k o s s á -
g o t . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Szentesen a belvárosban, a pszichiátriai 
ápoló otthontól ötven méterre, a Kurcá-
ban bukkant rá egy arra sétáló fiatalem-
ber hétfőn délután egy ismeretlen férfi 
holttestére. Az elhunytat akkor már há-
rom órája kereste eltűntként a rendőr-

a AZONOSÍTOTTÁK A TISZÁBA FUL-
LADT FÉRFIT. Egy hl éves szegedi 
férfi holttestét találták meg hétfő 
reggel a Belvárosi híd szegedi olda-
lánál, a Tiszában. Az elhunytat teg-
nap hozzátartozói azonosították, 
kiderült, a férfi pénteken tűnt el 
otthonról. A Szegedi Rendőrkapi-
tányság közigazgatási eljárás kere-
tében vizsgálja a haláleset körül-
ményeit. 

ség, hiszen az otthon dolgozói délelőtt 
tizenegy órakor bejelentették a helyi ka-
pitányságon, hogy a megbeszélt időre 
nem tért vissza a 48 éves ápolt. Ferenczi 
Zoltánná, a megyei önkormányzat által 
fenntartott intézmény vezetője lapunk-
nak annyit mondott: a lakók mindegyi-
ke elhagyhatja az otthont, kivéve ha az 
orvos másként rendelkezik. István há-
rom hónapja volt az intézmény lakója. 
Vasárnapra kimenőt kapott. 

A rendőrség közigazgatási eljárás 
keretében vizsgálja az eset körülmé-
nyeit. Tyityán László őrnagy elmond-
ta, az igazságügyi orvosszakértő véle-
ménye alapján lehet majd megmonda-
ni, hogy az illető halálát fulladás okoz-
ta-e vagy más egészségügyi probléma. 
A férfi az utóbbi időben belgyógyásza-
ti vizsgálatokon esett át, és korábban 
kísérelt már meg öngyilkosságot. 

Még mindig kevés a város 
Csongrád megyében 
Csongrád m e g y e nincs e l h a l m o z v a 
v á r o s o k k a l : más m e g y é k k e l ö s s z e h a -
s o n l í t v a az országos lista v é g é n k u l -
log. S á n d o r f a l v a polgármestere s z e -
r i n t m e g é r t e várossá v á l n i , m í g A l -
g y ő - bár m e g f e l e l n e a k ö v e t e l m é -
n y e k n e k - m e g a k a r j a t a r t a n i n a g y -
községi j e l l e g é t . 

KISS GÁBOR GERGŐ 
A dél-alföldi régióban Csongrád me-
gye a maga kilenc városával messze 
elmarad Bács-Kiskuntól és Békéstől. 
Előbbi megyében 21, utóbbiban 19 vá-
rost találunk. Békés ugyan területileg 
nagyobb Csongrádnál, viszont jóval 
kisebb a népessége: itt 296 négyzetki-
lométerre esik egy város, míg Csong-
rádban 473-ra. Országos összehasonlí-
tásban sem jobb az eredmény: me-
gyénk holtversenyben az utolsó előtti 
helyen áll. 

Egy-két további város léte Csong-
rádban mindenképp indokolt lenne 
- ha a megyék területét és népessé-
gét tekintjük. Például Fejér megye a 
maga 4358 négyzetkilométerével és 
428 ezres lakosságával szinte teljes 
mértékben megegyezik Csongrád 
adottságaival. Mégis 14 városa van. 

- Éppen most nyertünk meg islco-

I Városok száma Magyarország me gyeiben 
MEGYE 

VÁROS 
( d b ) 

NÉPESSÉG 
(fő) 

TERÜLET 
( k m ) 

1. Pest (Budapest nélkül) 45 1 millió 195 ezer 6393 

2. Borsod-Abaúj-Zemplén 26 709 ezer 7247 

3. Szabolcs-Szatmár-Bereg 25 571 ezer 5936 

4-5. Hajdú-Bihar 21 543 ezer 6210 

Bács-Kiskun 21 533 ezer 8445 

6. Békés 

14. Gyó'r-Moson-Sopron 

19 
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10 

376 ezer 

444 ezer 

5631 

4088 

15-18. Zala 

Heves 

9 

9 

291 ezer 

316 ezer 

3784 

3673 

CSONGRÁD 9 424 ezer 4262 

Tolna 9 238 ezer 3703 

19. Nógrád 6 210 ezer 2544 

! FORRÁS: DM-GYÜJTÉ5 Ó M - G R A F I K A 

remteni, ami biztosítja a városban 
élők jogait. Ilyen például az oktatás, 
a munkahelyteremtés, a közbizton-
ság fejlesztése - beszélt a munka ne-
hezebbik részéről a 8217 fős telepü-
lés polgármestere. Sándorfalva 
egyébként a legfiatalabb város me-

N a g y k ö z s é g e k k e z d e m é n y e z h e t i k 
A várossá nyilvánítás a köztársasági elnök és az országgyűlés hatáskörébe 
tartozik, döntéseket évente egy alkalommal hoznak. A várossá nyilvánítási 
kérelmet a település polgármestere a közigazgatási hivatal vezetője útján 
terjeszti fel az önkormányzati minisztériumnak. A törvény szerint egy 
nagyközség akkor kezdeményezheti várossá nyilvánítását, ha a városi cím 
használatát fejlettsége, térségi szerepe Indokolja. A feltételek közé tartozik a 
megfelelő gazdasági, Infrastrukturális fejlettség, a megfelelő Intézmények 
(oktatási, közegészségügyi, rendészeti) megléte, az önkormányzat térségi 
szervezőképessége. Magyarországon a 2008. július 1-jel adatok szerint 
Budapesttel együtt 306 város van. . 

lafelújításra uniós pályázaton 500 
millió forintot. Ilyen nagyságrendű 
támogatást egy kisebb település 
nem szerezhetett volna meg - ecse-
telte a városiasság legutóbbi kézzel-
fogható eredményét Kakas Béla sán-
dorfalvi polgármester. További pozi-
tívum: egy városnak nagyobb a hi-
telképessége. - Azért nem könnyű 
mindazt az infrastruktúrát megte-

gyénkben: három éve nyerte el ezt a 
rangot. 

Több nagyközség is kezdeményez-
hetné népessége alapján a várossá 
válást Csongrádban. Ilyen például 
az 5300 lakosú Algyő. - Nem mon-
dom, hogy nem vetődött még fel, de 
több dolog is a várossá válás ellen 
szólt - mondta Piri József. Az algyői 
polgármester szerint a több mint 

nyolcszáz éves település mindig fa-
luként, két nagyváros között élte 
életét - közmegelégedésre. - A falusi 
státuson már változtattunk, és nem 
látjuk, miben jelentene többet, ha 
város lennénk - beszélt a polgár-
mester. Szerinte a cím nélkül is meg-
teremtették a városi lét minden je-
lentősebb feltételét (jó életkörülmé-
nyek, nívós közoktatás és közműve-
lődés, turisztikai fejlesztés) a telepü-
lésen. 

Balogh László szegedi önkor-
mányzati képviselő a 2006-os or-
szággyűlési választások második 
fordulója előtt egy domaszéki la-
kossági fórumon megválasztása 
esetén városi rangot ígért a telepü-
lésnek. - Ezen a kijelentésen kívül 
több nem történt, és az elkövetkező 
néhány évben sem fog - tájékoztat-
ta lapunkat Kispéter Géza. A 4600 
lakosú település polgármestere el-
mondta: a városi létnek olyan alap-
vető feltételei hiányoznak náluk, 
mint a kulturális központ vagy a 
rendelőintézet. - Szeretnénk mind-
két területet fejleszteni, de elképze-
léseinket nem könnyű megvalósíta-
ni Szeged és a dinamikusan fejlődő 
Mórahalom között - beszélt Kispé-
ter Géza. 

5,4 milliós büntetes 
az öttömösi savanyítónak 
5,1» m i l l i ó f o r i n t r a b ü n t e t t e a Csongrád m e g y e i é l e l m i s z e r l á n c - f e l ü g y e l e t i 
hatóság azt a f é r f i t , a k i n e k ö t t ö m ö s i t e l e p h e l y é n m ú l t h é t e n n a g y m e n n y i -
ségű, e m b e r r e á r t a l m a s s a v a n y ú s á g o t ta lá l tak. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A vállalkozó friss, idén termelt zöldsé-
geket - káposztát, uborkát és paprikát 
- kevert össze azokkal a két évvel ez-
előtt zárolt savanyúságokkal, amelye-
ket akkor szintén engedély nélkül, 
egészségtelen körülmények között 
gyártott. Az elkészített csalamádéból 
Pest és Fejér megyei óvodai és iskolai 
menzák rendeltek. 

A férfi ellen azért szabtak ki ilyen 

összegű büntetést, mert a hatóság ab-
ban bízik, hogy ezt az összeget még 
be lehet rajta hajtani, nagyobb össze-
gű, megfizethetetlen büntetésnek nem 
lenne visszatartó ereje. A lefoglalt sa-
vanyúságokat a hatóság napokon be-
lül megsemmisíti. 

A vállalkozó az 1990-es évek elején 
egyike volt azoknak, akik téglaporral 
kevert hamis pirospaprikát hoztak for-
galomba. Ezután jött az illegális sava-

nyítás. 2005 karácsonya előtt 93 ton-
na savanyúsággal bukott le itt, Öttö-
mösön. Ezt a mennyiséget még szó 
nélkül megsemmisítette, és a bírságot 
is megfizette. 2006 novemberében 
újabb 90 tonna savanyúságra buk-
kant a hatóság Öttömösön, majd pár 
nappal később a vállalkozó sándorfal-
vi telephelyéről további 50 tonna ke-
rült elő. Ezt a mennyiséget is zárolta a 
hatóság, de a megsemmisítés elleni 
fellebbezések és az elhúzódó bírósági 
procedúra miatt a 140 tonna savanyú-
ság még most is az öttömösi telephe-
lyen van. 

NAPOKIG FIGYELTÉK. A hatósági el-
lenőrök a lefoglalás előtt napokon 
át figyelték a férfit. Tudták, hogy 
hozzányúlt a zárolt, romlott zöld-
ségekhez, de az ellenőrzéssel meg-
várták a szeptember elején életbe 
lépett új törvényt, amelynek segít-
ségével magasabb összegű bünte-
tést lehetett kiszabni. A törvény le-
hetőséget teremt arra is, hogy jog-
erős bírósági döntés nélkül semmi-
sítheti meg a hatóság a lefoglalt, 
lejárt szavatosságú vagy romlott 
élelmiszereket. 

A HATÓSÁGI ELLENŐRÖK SOKÁIG FIGYELTÉK A TELEPET Foló: Karnok Csaba 

A JATE-KLUB CSAK IDEIGLENESEN MARAD AZ EPULETBEN 

Novemberben költözik 
a rektori hivatal 
J ö v ő h ó n a p k ö z e p é n k ö l t ö z i k a r e k -
t o r i h ivatal , ki a H o n v é d tér re , ki a 
T I K - b e . A Dugonics téri é p ü l e t b e n 
csak a J A T E - k l u b m a r a d , de s z i n t é n 
csak a fe lúj í tás kezdetéig . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
November közepén lekapcsolják a 
villanyt, elzárják a fűtést, és elköltö-
zik a Dugonics téri épületből a Szege-
di Tudományegyetem rektori hivata-

szaki igazgatóság helyére. A műszaki 
igazgatóság számára pedig a Szenthá-
romság utcában bérel helyet az egye-
tem. 

Korábban megírtuk: egy 7,7 milliárd 
forintos fejlesztési program részeként 
tizenegy épületet újít fel és egyet épít 
az egyetem. A rektori hivatal „tartal-
milag" igen, de építészetileg nem vál-
tozik, csupán annyiban, hogy a belső 
udvart beépítik. Viszont teljesen fel-

Láda az e s ő b e n 
A rektori hivatal olyan rossz állapotban van, líbgy komolyabb eső esetén fehér 
műanyag ládákat pakolnak szét az ott dolgozók az Irodákban, hogy abba folyjon 
a víz. A lepotyogó vakolat miatt több parkoló autó Is megsérült már. Az egyetem 
peren kívül egyezett meg a tulajdonosokkal. 

la. November közepére végeznek 
ugyanis a kivitelezők a Honvéd téri 
épület átalakításával. A gazdaságtu-
dományi kar korábbi „lakhelyén" 
festenek, gipszkarton falakat húznak 
fel, csempét javítanak. A munka jó-
részt állagmegóvás. Ide költözik tehát 
a .rektori hivatal egyik része, a többi-
ek - így például Szabó Gábor rektor 
irodája is - a TIK-be. A Szent-Györgyi 
Albert Klinikai Központ elnöki hiva-
tala a Tisza Lajos körútra megy a mű-

újítják a mára már statikailag és érin-
tésvédelmi szempontból is életveszé-
lyes műemlék épületet. 

Az engedélyeztetés és a közbeszer-
zések lebonyolítása után, 2009 máso-
dik felében kezdődik a kivitelezés. 
Amikor az építkezés elkezdődik, az 
épület pincéjében lévő JATE-klubnak 
is el kell költöznie, addig azonban ma-
rad az egyetemi szórakozóhely. No-
vember közepétől tehát ők lesznek az 
egyetlen lakói az épületnek. 


